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اکتبر، ماه آگاهی 
درباره سرطان پستان

روبان های صورتی ما 
کجاست؟

 

اکتبر ماه روبان  هــای صورتی در آمریکا 
و البته بسیاری از کشــورهای جهان است. 
ماهــی کــه در آن انواع کمپین هــا و مراکز 
بهداشتی و حتی غیرمرتبط با امور پزشکی و 
بهداشتی، مثل کاخ سفید یا دیگر سازه های 
مهم به رنگ صورتی درمی آیند، از سرطان 
پســتان حرف می زننــد، دربــاره آن آگاهی 
می دهند و برای نجات جان انسان ها تلاش 

می کنند.
سرطان پســتان دومین سرطان شایع در 
جهان و نخستین ســرطان برای زنان است. 
این ســرطان از نیم تا یــک درصد در مردان 
هم بروز می کند،  اما حاد نیســت. ســازمان 
بهداشت جهانی در پایان سال ۲۰۲۲ گزارش 
داد بیــش از دو میلیــون و ۳۰۰ هزار زن در 
سراسر جهان به این سرطان مبتلا شده اند. از 
ایــن تعداد حدود ۶۷۰ هزار زن جان خود را 
از دست دادند. آنها که خود یا اطرافیانشان 
پروسه سرطان را پشــت سر گذاشته اند، به 
خوبــی می دانند این بیمــاری از هر نوعش 
تا چه حد هزینه بر و عذاب آور اســت. قصه 
هم پایان بیماران سرطانی را بسیار شنیده ایم 
و می دانیم آنها کــه در روند درمان با بیمار 
همراه می شوند، چه ســختی ها می کشند 
و چه فشــارهایی را تحمل می کنند. با همه 
این حرف ها معاینات معمولی و تشخیص 
زودهنگام این بیماری در درمان آن بســیار 
مؤثر است و مانع از مرگ و میر می  شود و این 
همه ماجراست. با وجود همه این تلاش ها 
و کمپین هــا برای آگاهی و درمــان،  باز هم 
بسیاری از زنان گرفتار می شوند، هزینه های 
گزاف می پردازند و متأســفانه جان خود را 
از دســت می دهند. شــاید مهم ترین علت 
ایــن اتفاق تابــو بودن صحبت از ســرطان 
پستان است. وقتی پای زنان به میان می آید، 
ســر و کله انواع و اقســام تابوهــا هم پیدا 
می  شــود. پنهان کاری و حرف نــزدن درباره 
ایــن موضوع باعث شــده بســیاری از زنان 
هنوز ندانند برای معاینات ابتدایی، تشخیص 
زودهنــگام و درمان به کجا مراجعه کنند و 
پیش از آن که کار از کار بگذرد، جلوی فاجعه 
را بگیرند. با این حســاب حــرف زدن درباره 
آن و ساخت برنامه های آموزشی نخستین 
گام و مهم ترین مرحله از مبارزه با ســرطان 
پســتان اســت. حرف زدن و آگاهــی دادن 
درباره این بیمــاری ضربه مهلکی به پیکره 
تابو و ســپس سلو ل های ســرطانی است. 
برای کشــوری مثل ما که ســرطان پستان 
سرلیست سرطان های شایع برای زنان است، 
بنرهای خیابانی، تهیه بروشــور و ســاخت 
برنامه هــای آموزشــی در تلویزیون و دیگر 
رسانه های تصویری بی تردید نقش مؤثری 
در آگاهی زنان دارند. تهیه بروشورها و بنرها 
وظیفه وزارت بهداشــت اســت و ساخت 
برنامه های آموزشی کار تلویزیون سراسری. 
صداوسیمای ما همراه با وزارت بهداشت در 
خط اول این مبارزه قرار دارد، اما متأســفانه 
در رودربایستی تابو گیر افتاده است و نقش 
خود را به درســتی بازی نمی کند. ســرطان 
پستان در ادبیات تلویزیونی به سرطان سینه 
تغییر نام داده و بیش از پیش بر ابهاماتش 
افزوده شده است. از شبکه سلامت تلویزیون 
که بگذریم، شبکه های فراگیر صداوسیمای 
ما خود را درگیر این موضوع نمی کنند و حتی 
با همان ادبیات خاص خود هم تلاشی برای 
افزایــش آگاهی مخاطبان درباره ســرطان 
پستان انجام نمی دهند. آنها درباره بسیاری 
از موضوعات سیاســی و غیرسیاسی برنامه 
می سازند،  اما یک دهم هزینه و وقت و تلاش 
خود را دســت کم برای اینکه زنان بدانند در 
نخســتین گام برای معاینه و تشــخیص به 
کجا مراجعه   کنند، صرف همکاری با وزارت 
بهداشت نمی کنند. شــبکه های فراگیر که 
هیچ، از پلتفرم های تصویــری داخلی هم 
کاری در ایــن زمینه ندیده ایم. رســانه های 
تصویری فراگیر با ساخت برنامه های کوتاه 
و تنها با گفتن یک جمله که مراجعه ســر 
وقت و بهنگام به جراحان عمومی می تواند 
بار بزرگی از دوش نیمی از جمعیت بردارد، 
کمــک بزرگی به زنان می کنند. این تولیدات 
نــه هزینه چندانی دارد و نــه امنیت روانی 
مخاطبــان را به خطر می انــدازد. این میان 
هرچــه دیده ایــم تــلاش تــک چهر ه های 
سلبریتی و البته رســانه های مکتوب است 
که به قدر توان خود کوشیده اند گامی برای 
تابوشــکنی از ســرطان پســتان و آگاهی و 
هشدار نسبت به آن بردارند که کافی نیست. 
اکتبر ماه آگاهی دادن درباره سرطان پستان 
است. از روبان های صورتی نترسیم و درباره 

آنها حرف بزنیم.

گزارش «شرق» از مهاجرت معکوس و کاهش کیفیت آموزشی
برای کودکان

افزایش مهاجرت معکوس 
در محلات تهران

شــرق: افزایش اجاره مســکن در شــهر تهران روز به روز بر میزان 
مهاجرت هــای معکوس افزوده اســت. این موضوع باعث شــده 
خانواده های بســیاری در همین یک سال گذشته و در زمان تمدید قرارداد 
خانه، محله های پایین تری را انتخاب کنند. این موضوع در بین خانواده هایی 
که دارای فرزند هســتند، با دشواری بیشتری همراه است؛ زیرا با مهاجرت 
معکوس، از کیفیت آموزشی محلات هم کاسته می شود. مادر و پدرهایی 
که در این گــزارش از ماجرای مهاجرت معکوس خــود گفتند هم به این 
موضوع اشــاره دارند که با نقل مکان خود، شاهد کاهش کیفیت آموزشی 

محلات بودند.

چاره ای هم نیست
مهناز مــادر جوانی با دختر ۹ســاله اش به تازگی تجربه اسباب کشــی 
داشــته اند. خودش می گوید دو ســال و نیم در یکی از خیابان های انقلاب 
ساکن بوده، اما قیمت ها آن قدر بالا رفته که دیگر توان ماندن در این منطقه 
را نداشــته اســت. این طور می گوید: «الان چند ماهی است که به منطقه 
آذری نقل مــکان کرده ایم. قبلا با ۵۰۰ میلیون یک خانه در انقلاب را رهن 
کامل کرده بودم که همه چیز خوب بود. از همســایه ها و ســاختمانی که 
در آن ســاکن بودیم، تا دسترســی به خدمات آموزشی و تفریحی که همه 
برای کودکم مهیا بود. اما امسال دیگر نمی توانستم، چون صاحبخانه ۲۰۰ 
میلیون روی پول رهن گذاشــت. مجبور شــدم در عرض دو ماه خانه پیدا 
کنم و از این منطقه برویم. الان در آذری خانه اجاره کرده ام؛ ولی پشیمانم. 
دخترم هر روز که از مدرســه برمی گردد، یک چیز عجیب از فضای مدرسه 
می گوید که برایم عجیب است. به خودم می گویم کاش بیشتر می گشتم تا 
به این منطقه نیاییم ولی امسال را باید تحمل کنم و چاره ای هم نیست».

اینجا حتی مهدکودک هم ندارد
محمــد در یــک تعمیــرگاه ماشــین کار می کنــد و دختری ۹ســاله و 
پســر بچه ای پنج ســاله دارد. قبل از شروع ســال تحصیلی جدید به دلیل 
افزایش اجاره خانــه از منطقه نواب به پردیس نقل مــکان کردند. درباره 
این موضوع می گوید: «زمان جابه جایی ما طبق قرار داد، آذرماه بود، اما ما 
برای مدرســه فرزندم مجبور بودیم چند ماه زودتر دنبال خانه باشیم. الان 
آمده ایــم فاز ۱۱ پردیس، چون تفاوت قیمت اجاره ها واقعا متفاوت بود. از 
وقتی آمده ایم، همسرم خیلی ناراحت است. می گوید ما را کجا آورده ای؟ 
راســت هم می گوید. واقعا هر کســی اینجا زندگی کند، افســرده می شود. 
خانه هــای ۱۳طبقه ای که روی همه کوه ها را گرفته اســت. از طرفی هم 
هیچ تفریح و کلاس خاصی برای بچه ها ندارد. اگر هم کلاســی باشد، باید 
مسیر زیادی را با ماشین طی کنیم. الان پسرم کلاس اول است، ولی خانمم 
که بیشــتر با مدرســه و درسش ســر و کار دارد، از کیفیت آموزشی مدرسه 
راضی نیســت. هرچند ما نواب هم که بودیــم، مدارس دولتی وضعیتش 
همین بــود و چون همســایه صمیمی ما بچه محصل داشــت، کامل در 
جریــان بودیم. اینجا حتی یک مهد کودک خــوب هم ندارد، حالا امیدوارم 

برای سال جدید جای بهتری پیدا کنیم».

با هزار زحمت می خواهم در همین منطقه بمانم
احمد پدری ۴۰ســاله است که خانه ای صدمتری در پونک اجاره کرده، 
خودش تناسب خاصی بین درآمد و اجاره ای که پرداخت می کند، نمی بیند 
و می گوید: «هزینه های خانه ما با درآمد من و همسرم نمی خواند، اما با هر 
زحمتی که هســت، در همین منطقه می خواهیم بمانیم و پایین تر نرویم. 
من پسر نوجوانی دارم که برای تربیت و آموزش او هر کاری می کنم. من و 
خانمم میزان کار بیرون از خانه را بیشــتر کردیم تا بتوانیم با وجود افزایش 
اجاره مســکن در همین منطقه بمانیم. سال قبل صاحبخانه ۲۰۰ میلیون 
روی پول پیش گذاشــت و ما الان مجبور شــده ایم یــک میلیارد برای پول 
پیش تهیه کنیم، با هر ســختی در چهار مــاه این پول را جمع کردیم. چند 
روز قبل همســرم می گفت این همه سختی می کشــیم، یک محله پایین تر 
برویم. گفتم نه، قبول نکردم. چون این دوره مهم ترین دوره درسی و تربیتی 
پسرم است. بعد که دانشــگاه رفت، خیال مان راحت می شود و دو محله 

هم پایین تر می رویم».

هر محله با یک کیفیت آموزشی
لیلی زن جوانی اســت که حالا همراه همســر و دو فرزندش، دو سالی 
اســت که در منطقه شــهرری زندگی می کنند. پیش ازایــن، یعنی از زمان 
ازدواج تا به دنیا آمدن هر دو پســرش در تهرانســر ســاکن بودند. درباره 
این جابه جایی خودش می گوید: «هشــت ســال قبل که ازدواج کردم، در 
تهرانسر ساکن شــدیم. در آن زمان سعی داشتیم با همسرم پول پس انداز 
کنیم تــا خانه بخریم. چنــد وام مختلف ثبت نام کرده بودیم و بر اســاس 
برنامه  ریزی ای  که انجام داده بودیم، قرار بود یک خانه ۸۰متری وام دار در 
همان منطقه بخریم. هرچند به مرور ارزش پول مان در یک سال کم و کمتر 
شد. با افزایش قیمت مسکن، اجاره خانه هم بالا می رفت. مثلا هفت سال 
قبل خانــه ای ۱۳۰متری اجاره کرده بودیم که صــد میلیون پیش و ماهی 
دومیلیون و ۲۰۰ هــزار تومان اجاره می دادیم. اما حــالا برای همان خانه 
بایــد یک میلیارد پیش و هفت میلیون ماهانه اجاره پرداخت کرد. خلاصه 
آن قــدر اجاره ها بالا رفت که یک ســال قبل ما قید زندگــی در این منطقه 
را زدیم و به شــهرری آمدیم. من دو کــودک دارم و تربیت آنها برایم مهم 
اســت. مثلا همین حالا که بچه ها را کلاس ثبت نام می کنیم یا پسر بزرگم 
کلاس دوم اســت، نحوه رفتار مربی و معلم های این منطقه با جای قبلی 
که بودیم، واقعا متفاوت اســت. فکر نمی کنم برای مادرها و پدرها چیزی 
مهم  تر از فرزندشان باشد. الان تمام تلاش من برای کودکان است. با وجود 
اینکه همســرم معمولا غروب از سر کار به خانه می آید، خودم می گردم و 
هر کجا بهترین کلاس و آموزش ها باشد، آن طرف تهران هم باشد، آنها را 

می برم. هرچند برای من کار خیلی سختی است».

ما هر روز محدود و محدودتر می  شویم
معصومه و امیر زن و شوهر جوانی هستند که در سال جدید از منطقه 
شهران به شهرک آزادی نقل مکان کرده اند. آنها درباره این نقل مکان خود 
می گویند: «امسال دختر ما کلاس اول ابتدایی می رود. هرچه تلاش کردیم 
تا در یک منطقه خوب مدرســه برود، در کلاس زبان شــرکت کند و تفریح 
بهتری داشــته باشــد، نتوانســتیم؛ چون هزینه اجاره خانه بسیار بالاست. 
اصلا به دلیل این گرانی ها که هر روز هم بیشــتر می شــود، ما به مهاجرت 
هم فکر کردیم. چند روز پیــش فکر می کردیم توان ما برای پس انداز پول 
پیش ســالانه چقدر است که هر سال هم رقمی زیادی صاحبخانه ها روی 
آن می گذارنــد؟ در نهایت مدراس خوبی که مــا برای بچه پیدا کردیم، در 

اکباتان بود که آن هم به ما خیلی دور است و قیدش را زدیم».

در جریان بررسی حسابرسی سازمان مهندسی و عمران شهر تهران مشخص شد

پرونده باز تونل توحید

نجواهای یک هافبک چپ گزارش خبری

جامعهجامعه

عمر کوتاه مدیریت ها در شــهرداری، درخواســت مطالعات 
احــداث خط ترامــوا در تهــران، دو تذکر تکراری این ســال های 
اعضای شــورای شــهر تهران بوده اســت. در تمام این ســال ها 
هم هر ســال شــهردار تهران برای مدیــران زیــادی حکم زده، 
برخی از مدیرانــش را جابه جا کرده و با برخــی نیز خداحافظی 
کرده اســت. گاهی عمر احکام شهردار کمتر از یک سال هم بوده 
و کم نداریم ســازمان یا شــرکتی که حتی پنج مدیــر را هم طی 
این سه ســالی که از عمر مدیریت شهری ششم می گذرد، تجربه 
کرده اند. برخی ســبک تغییرات در شــهرداری را به صندلی بازی 

تشبیه می کنند.
هفته گذشته هم شــهردار تهران برخی از شهرداران مناطق 
را تغییــر داد. محمــد فلاحی را به عنوان دســتیار ویــژه خود در 
موضوعــات و پرونده های خاص انتخاب کــرد و معاون خدمات 
شــهری نیز تغییر کرد. سرپرســت چند روزه ســازمان فاوا هم در 
فهرست تغییرات ســال آخری شــهردار بود. روز گذشته حبیب 
کاشــانی به انتصابات در شهرداری واکنش نشان داد و در تذکری 
درباره نحوه انتصابات و تغییر زودهنگام مســئولان و چندگانگی 
ناشی از آن گفت: پس از سه سال بحث و گفت وگو درباره ناتوانی 
مدیریت فاوا، عمــر مدیریت جدید تنها یک هفته بود و این اتفاق 
خوشایندی در عملکرد شهرداری نیست. در مناطق نیز شاهد آمار 
بالا و درخورتوجهی از تغییر و تحول ها در مدیریت ها و بخش های 
مختلــف شــهرداری بوده ایم. ایــن بی ثباتی ها صورت خوشــی 
نداشــته و راندمان کار شــهرداری را تقلیل می دهد. مشکلاتی از 
قبیل جمع آوری نکردن مناســب پســماند در سطح شهر موجب 
نارضایتی و گله شهروندان شده است. نتیجه این تغییر و تحول ها 
مفید نبوده است. شهرداری تهران با ۷۵۰ کیلومتر محل آزمایش 
و آزمون و خطا نیســت. این مسیر را گذشتگان در مدت صد سال 
گذشــته طی کرده اند، بنابراین درخواســت می شــود از تجربیات 
افراد استفاده شود. اما مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران، 
ترجیح داد درباره تغییرات مدیران در شهرداری اظهارنظری نکند. 
او تأکید کرد که این جابه جایی ارتباطی به شورا ندارد و شهرداری 
تهران در این زمینه تصمیم می گیرد. شورای شهر تنها بر عملکرد 

شهرداری ها نظارت دارد.

اتوبوس های برقی به مقصد می رسند؟
چمران درباره اتوبوس های برقی که گفته می شود به زودی به 
تهران می رســند هم توضیح داد. او که هفته گذشته به رسانه ها 
گفته بود تا اتوبوس ها را به چشــم خود نبینــد، نمی تواند درباره 
وعده های ترافیکی مدیران شهری اظهارنظر کند، این بار هم گفت: 
گفته می شود تعدادی از این اتوبوس ها حمل شده و در راه تهران 
هســتند و تعدادی از آنها نیز در کشــتی های حامل بوده و در راه 
ورود به کشور هســتند و چون تعداد این اتوبوس ها بسیار است، 
امکان جابه جایی و حمل همه دســتگاه ها بــه طور یکجا وجود 
ندارد. در حال حاضر تعــداد اتوبوس هایی که در این دوره تحویل 
گرفته می شــوند، ۱۱۰ دســتگاه خواهد بود که به عنوان رونمایی 
در نظر گرفته می شــوند و تنها در ناوگان حمل ونقل تهران به کار 
گرفته خواهند شــد. قرار بود همراه ایــن اتوبوس ها، دو تراموای 
چرخ لاســتیکی هم به تهران برســد که موضــوع تذکر یکی از 

اعضای شورای شهر نیز بود.

ورود تراموا با مجوز شورا باشد
ســوده نجفی، عضو هیئت رئیسه شــورای شهر تهران، گفت: 
گویا در گفت وگوی معاونت حمل ونقل با اصحاب رســانه اعلام 

شده که هم زمان با ورود اتوبوس ها تراموا هم وارد کشور خواهد 
شــد، در حالی که هنوز این موضوع در شــورا بررسی نشده و باید 
حتما در شورا بررسی شود و بعد شهرداری اقدام به انجام چنین 
کاری کند. او ادامه داد: اینکه شهرداری این تجهیزات را خریداری 
کند یا به صورت رایگان در اختیارشــان قرار گیرد و بعد به شــورا 
لایحه ارائه کنند که حالا ما خریداری کردیم یا راه اندازی کردیم و 
شما هم موافقت کنید، این رویه درستی نیست و باید این موضوع 
به صورت علمی مطالعه و لایحه آن به صورت قانونی به شــورا 

ارائه شود.

روز حساب در شورا
روز گذشته روز بررسی حســاب و کتاب های شهرداری در سال 
۱۴۰۲ بود. گزارش حســابرس رسمی شورای شــهر تهران درباره 
حسابرســی شرکت پیام رسا برای ســال مالی ۱۴۰۲ مورد بررسی 
اعضای شورای شهر تهران قرار گرفته و بندهای تکلیفی آن تأیید 
شد. همچنین گزارش حسابرسی سازمان مهندسی و عمران شهر 
تهران برای ســال مالی ۱۴۰۲، بررسی شــد و بندهای تکلیفی آن 

تأیید شد.

حساب باز و بلاتکلیف ۸۹ پروژه عمرانی
گزارش حسابرس شامل چندین بند درباره وضعیت پروژه های 
راکد، دعاوی حقوقی و مشکلات مالیاتی سازمان بوده و مواردی 
از جمله شفافیت در حســاب ها و پیگیری مطالبات از پیمانکاران 
مورد تأکید قــرار گرفت. در بندهای مختلف گزارش حســابرس 
به وضعیت های مالی و پروژه های در جریان ســازمان اشاره شد. 
طبق این گزارش، ۸۹ پروژه با پیشرفت صددرصد فیزیکی در دفاتر 

شهرداری همچنان باز و بلاتکلیف باقی مانده اند.
همچنین مشکلات مالیاتی و اختلافات با پیمانکاران از جمله 
موارد مطرح شده بودند. سازمان مالیاتی از بابت مطالبات برخی 
پیمانکاران، نظیر شرکت پرلیت، اقدام به صدور بازداشت نامه ای 
بــه مبلغ ۲۶۴ میلیارد تومان کرده اســت که هنوز تعیین تکلیف 
نشده است. بند دیگری از این گزارش به دارایی های ثابت سازمان 
اشاره داشت که شامل معدن ماسه ای بود که از سال ۹۵ به دلیل 
صادرنشــدن مجوز برداشت، فعالیتی نداشــته است و همچنان 
پیگیری ها بــرای صدور مجوز ادامه دارد. در بخش دیگری از این 
گزارش، حسابرس رسمی بر ابهامات موجود در دعاوی حقوقی و 
مالیاتی سازمان تأکید کرد. در یادداشت های پیوست گزارش اشاره 
شده که وضعیت حســاب های مرتبط با شرکت پرلیت و دعاوی 
حقوقی آن در دادگاه تجدید نظر اســتان تهــران در انتظار حکم 
نهایی است. میثم مظفر، رئیس کمیته بودجه شورای شهر تهران 
نیــز در قرائت بندهای تکلیفی عنوان کرد: ســازمان باید در مدت 
یک ماه کارگروهی تشــکیل داده و درباره رفع مشکلات مالیاتی، 
پیگیری مطالبات از مناطق و سازمان ها و تعیین تکلیف بدهی های 
پیمانکاران اقدام کند. مظفر به مطالبات انباشــته از شرکت های 
پیمانکار اشاره کرد، از جمله شــرکت آذران که مطالباتی از پروژه 
پل جوادیه دارد و تأخیرات پرداخت را نیز بر مطالبات خود اضافه 

کرده است.

شکایت  از  پیمانکار  تونل توحید
او توضیــح داد که به دلیــل اقدامات ناقــص پیمانکار تونل 
توحید، طول عمر این تونل کاهش یافته و شــکایتی در این زمینه 

مطرح شده که هنوز در دادگاه در جریان است.
ســازمان در حال پیگیری مالکیت شــش قطعــه زمین مورد 

اســتفاده در پروژه هاســت که هنوز مالکیت آنها به نام سازمان 
ثبت نشــده اســت. رئیس کمیته بودجه شورای شــهر تهران در 
ادامه بیان کرد: اقدامات لازم برای رفع مشــکلات گزارش شــده 
در حال انجام اســت و انتظار می رود در حسابرســی ســال آینده 
بسیاری از این مشکلات حل وفصل شده باشند. او همچنین اضافه 
کرد: برخی پروژه های در جریان بــا ارزش حدود ۱۲ هزار میلیارد 
تومان طی یک تا دو ماه آینده تکمیل خواهند شــد. در این جلسه 
گزارش حسابرســی شــرکت خدمات کالای شــهروند برای سال 
۱۴۰۲ هم بررســی شــد. احمد صادقی، عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه شــورا، درباره بندهای تکلیفی این شــرکت گفت: شرکت 
ملــزم به ارائه گزارشــی درباره وضعیت نهایــی انتقال مالکیت 
۹ فقره از فروشــگاه های واگذار شــده از طریق شهرداری تهران و 
سازمان مرکزی شهروند و نیز موظف به ارائه گزارش درباره آخرین 
وضعیت دعاوی حقوقی مطروحه علیه شــرکت و شرکت علیه 
دیگران (به ویژه قرارداد منعقده با شرکت خاک و کلوخ پرشین) و 
همچنین ملزم به ایجاد زیرساخت برای رعایت مفاد قانون ارتقای 
سلامت اداری و مقابله با فساد است. در ادامه گزارش حسابرسی 

سازمان زیباسازی شهر تهران برای سال ۱۴۰۲ بررسی شد.
میثم مظفر، رئیس کمیته بودجه شــورای شــهر تهران نیز در 
قرائت بندهای تکلیفی عنوان کرد: ســازمان از ابتدای تأسیس در 
پوشــش بیمه و مالیات کار مؤثری انجام نــداده و عقب ماندگی 
زیادی دارد. از این رو موظف اســت با تشکیل کارگروه ویژه تا پایان 
شهریورماه سال ۱۴۰۳ به رفع مواردی مانند تعیین تکلیف پوشش 
بیمه ای، مالیــات و مالیات بــر ارزش افزوده از ابتدای تأســیس 
تاکنــون، اقدامات مقتضی را عملیاتی کند. او لزوم تعیین تکلیف 
نتایج و آثار مالی ناشی از دعاوی حقوقی مطروحه و الزام به ارائه 
گزارش درباره وضعیت نهایی انتقال ســند مالکیت رسمی ملک 

باغ اتحادیه را از دیگر تکالیف این سازمان برشمرد.
عضو شورا ضمن اشاره به اینکه سازمان ۲۹۵ میلیارد ریال از 
شرکت ها و سازمان ها و ۵۷۰ میلیارد ریال از اشخاص دیگر طلبکار 
است که متأسفانه رقم بالایی است و باید تعیین تکلیف شود، گفت: 
تعیین تکلیف وضعیت حســاب های دریافتی، پیش پرداخت ها و 
وصول مطالبات راکد از مناطق، سازمان ها و شرکت های شهرداری 
و همچنین ارائه دلایل تعویق وصول مطالبات، الزام به ارائه دلایل 
مغایرت درآمد و هزینه های تحقق یافته با ســرفصل کلی بودجه 
۱۴۰۲ و انجــام مأموریت هــای لازم برای رفــع آن، الزام به انجام 
تکالیف مقرر در شورای عادی سالانه و الزام ایجاد زیرساخت های 
لازم در اجرای دســتور العمل مبارزه با پول شویی، از دیگر تکالیف 
این سازمان است که باید در این زمینه اقدامات لازم را انجام داده 
و گزارش آن را به شــوراى اسلامی شهر تهران ارائه دهد. مهدی 
مذهبی، مدیرعامل سازمان زیباسازی شــهرداری تهران، با اعلام 
اینکه رقم پوشش بیمه ای و مالیاتی ۳۳۵ میلیارد تومان بوده که 
۲۵۰ میلیارد تومان تعیین تکلیف شــده و مابقی ارقام نیز در حال 
پیگیری اســت، گفت: ملک باغ اتحادیه نیز در سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ 
مورد پیگیری بود. تعیین حدود در سازمان اسناد انجام نشده بود 
و امکان صدور ســند تک برگ وجود نداشت اما با رفع مشکلات، 
دادســتان نماینده قانونی را برای انتقال سند مشخص کرده و در 
چند ماه آینده ســند به نام ســازمان ثبت خواهد شد. او در ادامه 
یادآور شد: وضعیت حساب های دریافتی از ۵۵۴ میلیارد تومان به 
۳۶۷ میلیارد تومان کاهش یافته و تعیین تکلیف شده که این روند 

ادامه خواهد داشت.
بندهای تکلیفی گزارش حسابرســی ســازمان زیباسازی شهر 

تهران برای سال ۱۴۰۲ تأیید شد.

ایسنا: دبیر شورای  عالی انقلاب فرهنگی با بیان اینکه تعداد زیادی از 
دانش آموزان از مصوبه تأثیر قطعی معدل در کنکور راضی هستند، 
گفت: این مصوبه تغییر نخواهد کرد اما اصلاحات آن در دســتور 
کار شوراســت. حجت الاسلام والمسلمین عبدالحسین خسروپناه 
روز قبــل گفت: ما دربــاره مصوبه کنکوری شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی، تحقیق میدانی انجام داده ایم و بسیاری از دانش آموزان 
از موضوع راضی هســتند و در ســفری که دیروز نیشابور و مشهد 
بودم بســیاری از دانش آموزان خواستار این شدند که این مصوبه 
شــورا را تغییر ندهید؛ زیــرا تازه با کتاب  و معلمــان ارتباط برقرار 
کرده ایم. تحقیق میدانی از خانواده ها در  حال انجام اســت. مرکز 
پژوهش های مجلس و جهاد دانشگاهی تحقیقی انجام داده و با 
کمک آموزش وپرورش برای خانواده ها نیز تحقیقی انجام می شود 
تا مجموع آرا و نظرات را ببینیم و اگر لازم اســت اصلاحیه انجام 
دهیم. به هرحال در عین اینکه تعلیم وتربیت کشور باید رشد کند، 
نباید فشار بیش از حد هم به دانش آموزان وارد کنیم. خسروپناه با 

بیان اینکه اینها بچه های ما هستند و قرار است رشد علمی کنند و 
با یک روش اعتدالی پیش بروند، ادامه داد: اصلاحاتی قرار اســت 
در دستور جلسه شورا باشد و حدود یک ماه دیگر در شورا این بحث 
را مطرح می کنیم. این قطعی است و هیچ تغییری نمی کند، فقط 
در بعضی پایه ها اصلاحاتی انجام می شود اما اصل مصوبه قطعی 
اســت و تغییر نمی کند و اعضا باید رأی دهند. در بحث اجرا، باید 
مشکلات اجرا را حل کنیم. سال دوم که مصوبه اجرا شد مشکلات 
از ســال اول کمتر شد و سال ســوم بهتر خواهد شد. با امکانات و 
فناوری های پیشرفته که سازمان سنجش خریداری کرده، بسیار به 
آموزش وپرورش در اجرائی کردن دقیق تــر کمک می کند. این امر 
یکی از دغدغه های بجای این افراد اســت و من خودم جلسه های 
متعددی با المپیادی ها داشــتم و نظرات آنها را شنیدیم . مجموع 
نظرات را جمع کرده ایم. الان نمی توانم بگویم به چه جمع بندی 
مدبرانه ای رسیدیم ولی قطعا در اصلاح مصوبه، المپیادی ها را در 
نظــر می گیریم. او درباره موضوع ترمیم نمره که چرا یک بار برگزار 

می شود، گفت: این موضوع بستگی به وزارت آموزش وپرورش دارد. 
هر مصوبه ای در این باب داشته باشیم یک باری بر آموزش وپرورش 
اضافه کردیم. به هر حال وزارت آموزش وپرورش مرجع تشخیص 
کارشناسی ماســت، تصمیم های ما چه قبل و چه بعدها حتما با 
نظارت و نظر کارشناسانه شــورای عالی آموزش وپرورش و وزارت 
آموزش وپرورش است. هیئت مرکزی جذب مستقل برای دانشگاه 
فرهنگیان در نظر گرفتیم تا با سرعت و تسهیلگری بیشتری انجام 
شود. به هرحال فرایند جذب در وزارت علوم و وزارت بهداشت کار 
سنگینی است. شبیه مصوبه ای که شورای  عالی انقلاب فرهنگی 
برای دانشگاه آزاد داشــته، برای دانشگاه فرهنگیان داریم. درباره 
اســتفاده از فارغ التحصیلان یا دانشــجویان رشــته هایی که مورد 
نیاز آموزش وپرورش از دانشــگاه های دیگر اســت نیز مصوبه ای 
داشتیم. البته دو سه ترم که بگذرانند، از طریق گزینشی که دانشگاه 
فرهنگیان خواهد داشــت و با گذارنــدن دوره های تربیت معلم، 

جذب می شوند.

نورا  حسینی

سحر  طلوعی

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی
دانش آموزان از مصوبه تأثیر قطعی معدل در کنکور  راضی هستند


